
Jaarverslag van het bestuur 

[Zoals ieder jaar presenteert het bestuur de werkzaamheden en activiteiten van de afgelopen 
periode. Zoals gebruikelijk kunt u de verschillende jaarverslagen in deze Oever terugvinden. De 
jaarcijfers zullen na goedkeuring van de vergadering op de website worden geplaatst.] 

Algemene Leden Vergadering (ALV) 
In 2022 hadden de volgende leden zitting in het bestuur: Liesbeth Stricker, voorzitter; Tom Koudstaal, 
penningmeester; Nico Jansen; Paul Kamsteeg en Marianne Frijling. In de loop van 2022 heeft 
Marianne Frijling aangegeven dat de functie van bestuurslid toch niet echt bij haar past en is zij 
afgetreden.  

Bestuursactiviteiten 
Gelukkig kon het bestuur in 2022 weer fysiek bijeenkomen. Het bestuur komt één keer per zes 
weken bijeen met uitzondering van de zomervakantie. Daarnaast vinden er regelmatig overleggen 
plaats met vertegenwoordigers van de gemeente Amsterdam en uitvoerders van projecten die van 
invloed zijn op de Oeverlanden zoals de Ontwikkelstrategie, Zuidasdok en de aanleg van de gasleiding 
door Gasunie en ook met de andere gebruikers van de Oeverlanden. Daarover meer in dit verslag. 

Beheer 
Het afgelopen jaar moesten we het weer zonder waarderingssubsidie van de gemeente voor de 
beheervrijwilligers stellen. Hopelijk zal bij de verdere uitwerking van de Ontwikkelingsstrategie 
hierop worden teruggekomen.  

De natuur in de Oeverlanden verandert mede door klimaatverandering maar ook door de 
aanwezigheid van de schotse hooglanders. In november is er met een aantal beheervrijwilligers, 
enkele ambtenaren en externe deskundigen op een studiedag gesproken over de mogelijkheden om 
het ecologisch beheer daarop aan te passen. De adviezen zullen worden uitgewerkt in 
uitgangspunten die zullen worden verwerkt in een nieuw beheerplan die we samen met de 
gemeente dit jaar zullen opstellen. 

Leden 
Aan het eind van elk jaar vinden er schommelingen in het ledenbestand plaats, ook het afgelopen 
jaar weer. Vorig jaar hebben 8 leden opgezegd voornamelijk omdat ze zijn verhuisd en zijn er 11 
leden overleden en 95 nieuwe leden geregistreerd. Er zijn helaas ook 14 leden uit het bestand 
verwijderd omdat ze al enkele jaren geen contributie betaalden en ook niet reageerden op 
aanmaningen of omdat ze onbereikbaar bleken nadat ze zijn verhuisd en dit niet hebben 
doorgegeven. Aan het eind van 2022 stonden er 680 betalende leden en 41 organisaties 
ingeschreven. 

Toekomst Oeverlanden 
De gemeente Amsterdam heeft ons wederom een druk jaartje bezorgd. Waren het in 2021 de 
gemeentelijke conceptnota’s die elkaar in rap tempo opvolgden,  afgelopen jaar kwamen er ook 
aanvragen van en besluiten over vergunningen voor bouwactiviteiten aan de grens van de 
Oeverlanden bij. We houden leden en niet-leden daar natuurlijk van op de hoogte middels de 
nieuwsbrieven maar we zetten de verschillende activiteiten nog even op een rijtje. 

Ontwikkelstrategie De Oeverlanden 
Eerder meldden we al dat er een vijftal kerngroepen is samengesteld om de korte termijn 
actiepunten voor te bereiden en uit te voeren. De vereniging heeft in alle kerngroepen een 
vertegenwoordiger. De afbakening van het cruisegebied door duidelijk zichtbare paaltjes heeft 
afgelopen jaar plaatsgevonden en er is een wandelroute, aangegeven met robuuste paaltjes in de 
maak. De herinrichting van het recreatiedeel is de inspraak in gegaan. In het kader van verbeteren 
biodiversiteit zijn er ook afspraken voor de pilot drijvende oevers. Deze pilot wordt gefinancierd door 
Zuidasdok als compensatie voor de mogelijke bomenkap langs de Riekerweg en ten noorden van de 



Oude Haagseweg. Van de kerngroepen ‘Verbeteren routenetwerk en entrees’ en ‘Parkeren en 
verkeersonderzoek’ zijn weinig vorderingen te melden. 

Schinkelkwartier 
In 2022 werd er gestart met investeringsnota’s voor verschillende deelgebieden wat betekent dat er 
per deelgebied een stedenbouwkundig plan, een ontwerp voor de openbare ruimte en een 
grondexploitatie worden gemaakt die vervolgens aan de gemeenteraad worden voorgelegd. Van één 
van de deelgebieden, de Plantijn, ligt een plan met ontwerp van de openbare ruimte inmiddels ter 
bespreking met omwonenden en andere belanghebbenden. Ook wordt het voormalige 
Slotervaartziekenhuis grondig gerenoveerd en is er in de onderste verdiepingen al een uitgebreid 
gezondheidscentrum in gekomen. Daarnaast wordt er een 50 meter hoog appartementencomplex 
gebouwd tussen dat ziekenhuis en het Antonie van Leeuwenhoek-ziekenhuis. 

Hoofdgroenstructuur 
In de jaarbrief 2023 meldden we al de stand van zaken van de concept -beleidskader 
Hoofdgroenstructuur (HGS). Begin 2022 dienden we onze zienswijzen in waarvan wij de reactie 
daarop pas in november ontvingen. De vereniging was niet ontevreden over de reactie op de op- en 
aanmerkingen. Wel bleek dat de nieuwe wethouder essentiële toevoegingen in de nota had verwerkt 
die dus niet in de inspraak waren geweest. De commotie die dit opleverde resulteerde in een extra 
inspraakavond begin januari 2023. Helaas werd er met de opmerkingen van de insprekers niets 
gedaan waardoor een paar verontruste Amsterdammers met spoed een eerste referendumverzoek 
hebben ingediend. Het definitieve referendumverzoek is op 22 maart jl. gelanceerd. De leden kunnen 
bij het verschijnen van deze Oever nog tekenen (www.rhgs.nl). Na toekenning door de raad zal een 
periode van vijf tot tien maanden voorafgaan aan het daadwerkelijke referendum. Dit betekent dat 
het referendum op z’n vroegst aan het eind van dit jaar zal kunnen plaatsvinden.  

Onderstation NM2 
De vereniging heeft afgelopen jaar een zienswijze ingediend tegen de aanpassing bestemmingsplan 
voor het onderstation Nieuwe Meer 2, maar die heeft niet tot aanpassingen van dit concept-plan 
geleid. Dit betekent dus dat Liander/Tennet van de gemeente toestemming krijgt tot 15 meter hoog 
te bouwen over een lengte van maar liefst 80 meter. Ook hoeven er geen extra maatregelen te 
worden genomen ten aanzien van de geluidsoverlast die het nieuwe onderstation zal veroorzaken. 
Wij zien nut en noodzaak van de energietransitie in maar dat er veel en zo goedkoop mogelijk wordt 
gebouwd zonder rekening te houden met de omgeving en de daar recreërende inwoners van 
Amsterdam is heel teleurstellend. In januari heeft de gemeenteraad het bestemmingsplan 
goedgekeurd. We hebben inmiddels pro forma beroep aangetekend bij de Raad van State. 

Gasunie 
De energiecentrale in Diemen moet worden aangesloten op hoogcalorisch aardgas zodat die niet 
meer hoeft te draaien op Gronings gas. Daarvoor moet een nieuwe gasleiding worden aangelegd die 
ook deels door de Oeverlanden gaat wat een verbouwing van het Meet- en regelstation Sloten van 
Gasunie, achter het Onderstation I, tot gevolg heeft. Daarvoor moet helaas een flinke bomenkap 
plaatsvinden. Alhoewel er zich slechts 35 ‘echte’ bomen staan, de rest van het groen voldoet niet aan 
de minimale omvang om het een boom te noemen, betekent dat toch weer een behoorlijke kaalslag. 
Wel heeft Gasunie toegezegd dat na de werkzaamheden het groen zich kan/zal herstellen. Gelukkig is 
de communicatie met Gasunie goed te noemen, iets wat helaas met Liander/Tennet ontbreekt. 

Onderhoud ‘de Waterkant’, portocabin en loods 
De gemeente heeft ons toegezegd een groot deel van de noodzakelijke renovatie aan ons 
onderkomen de Waterkant voor haar rekening te nemen. Afgelopen jaar zijn de raamkozijnen 
opgeknapt en de slechte planken aan de buitenkant vervangen. Dit voorjaar wordt de buitenkant 
geschilderd. Van het door de gemeente toezegde geld voor 2023 gaan meerdere noodzakelijke 
vernieuwingen worden bekostigd. De gemeente is inmiddels op zoek naar een vervangende 



portocabin voor de beheervrijwilligers. Hopelijk kunnen we op korte termijn een positief resultaat 
melden. Over de vervanging van de loods kunnen we helaas nog niets concreets melden. 

Excursies 
Vorig jaar konden alle excursies gelukkig weer plaatsvinden en daar werd goed gebruik van gemaakt. 
Verschillende excursies zoals de bomenexcursie en de paddenstoelenexcursie werden heel druk 
bezocht. Nieuw het afgelopen jaar was de vogelexcursie. Enthousiaste wandelaars vroegen om een 
nachtwandeling en hoewel die niet tevoren was aangekondigd hebben meerdere mensen met de 
nachtwandeling meegelopen. Het leek in ieder geval voor herhaling vatbaar. Aan de Natuurwerkdag 
doen als vanouds ook meerdere leden mee. Wel bleek dat meerdere deelnemers hebben verzocht 
om de tijden voor dit jaar aan te passen en in te korten daar men het fysieke en soms zware werk 
niet gewend is. Wij zullen daar in de toekomst uiteraard rekening mee houden.  

Educatie 
In 2022 heeft de vereniging weer samengewerkt met de stichting Veldstudie om de natuur- en 
milieueducatielessen aan Amsterdamse scholen tot een succes te maken. Na de coronaperiode 
moesten ook de scholen weer opstarten met de NME-lessen. Als gevolg daarvan hebben er zo’n 600 
leerlingen de lessen gevolgd, minder dan we gewend zijn maar hopelijk gaat het aantal dit jaar weer 
toenemen. 

Biobende 
Afgelopen jaar nam een bioloog contact met ons op daar hij het leslokaal enkele keren wilde 
gebruiken met een groepje kinderen van Ecokids. Deze bioloog hebben we kunnen strikken om 
samen met de vereniging de Biobende weer nieuw leven in te blazen. Daarom gaan we in april weer 
van start met de natuurclub de Biobende. Voor de nieuwere leden onder ons: onder de naam 
Biobende komen kinderen van 6-12 jaar gedurende een aantal zaterdagen bijeen voor leerzame 
buitenactiviteiten in en om het NME-centrum De Waterkant. Afhankelijk van de deelname dit 
voorjaar zullen we beslissen om verder te gaan met de Biobende. 

Heem Locaties 
Ook Heem Locaties heeft vorig jaar de bovenverdieping weer regelmatig verhuurd. De gelden die ons 
en de stichting Veldstudie opleveren worden toegevoegd aan de reserve voor onderhoud van de 
Waterkant.  

Jubileum 
In 2024 bestaat de vereniging 40 jaar en dat willen we gaan vieren. Afgelopen jaar heeft een 
voorbereidingscommissie bestaande uit een aantal leden en een bestuurslid flink wat ideeën op 
papier gezet en die aan het bestuur voorgelegd. Het is de bedoeling dat een aantal van die ideeën dit 
jaar verder wordt uitgewerkt. Daartoe is een oproep naar de leden uitgegaan voor ondersteuning van 
werkgroepjes die elk een idee nader uitwerken. Tot op heden zijn er helaas nog weinig aanmeldingen 
dus hopen wij ook via dit jaarverslag alsnog dat leden zich melden om samen met andere leden de 
verschillende ideeën uit te werken. 
 
Namens het bestuur, 
Liesbeth Stricker 
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